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سیدحاتمی  پیش از مهیار عیار، فصل اول 
سریال مستوران را در کنار مسعود آب پرور 
کارگردانی کــرده بود کــه ماجراهای آن 
هم در زمــان صفویه می گذشــت. این بار 
با یک زمینه داســتانی، سعی شده فضای 
فرهنگی دوران صفویه بازنمایی شود و به 
شخصیت های مهمی  مثل شیخ بهایی و رضا 
عباسی، نقاش، خطاط و نگارگر دوره صفوی 
هم اشاره شده است. آنطور که بهروز مفید، 
تهیه کننده سریال توضیح داده البته طرح 
اولیه چیز دیگری بوده است. بعد از خواندن 
طرح، پیشنهادی که به نویسنده دادم این 
بود که ما از این فرصت استفاده کنیم و این 
داستان را در یک مقطع تاریخی که حرفی 
برای گفتن دارد، مانند مقطع صفویه ارائه 
کنیــم. دوران صفویه یــک دوران تمدنی 
برای ماســت. در این مقطــع اولا   آرامش 
خوبی در کشــور برقرار بوده و ثانیا کشور 
در مسیر جاده ابریشم قرار داشته و تجارت 
و بازرگانی خارجی در مســیر کشــور در 
جریان بوده است. از طرفی تولیدکنندگان 
عمده نساجی به ویژه در زمینه پارچه های 
ابریشــمی  در این دوره فعالیت می کردند. 
در عین حــال به دلیل اینکــه در آن دوره 
امپراتوری بودیم، حضــور جهانگردهای 
اروپایی و مستشــاران را هم در کشورمان 
داشتیم. این موضوع انگیزه ای می شد که 
بدون اینکه بخواهیم به صورت مســتقیم 
شــرایط تاریخی خود را مطرح کنیم، در 
یک بستر داستانی به تاریخ بپردازیم و نگاه 

جوانان مان را با آن شرایط آشنا کنیم.
در این ســریال کامران تفتی، نقش مهیار 
را داشــت که البته مفید گفته او انتخاب 
اول بــرای این نقش نبــوده، اما حضورش 
در ســریال اتفاق خوبی بوده است. متین 
 ستوده را هم که درسال های اخیر  بیشتر در

رئالیتی شــوهای شــبکه نمایش خانگی 
دیده ایم، در این ســریال نقــش خاتون، 

شخصیت اصلی زن را بازی می کند. 
گفته می شــود پیش از او قرار بــود الیکا 

عبدالرزاقی بازیگر این نقش باشد.
بهنام تشکر، سیامک صفری، آشا محرابی، 
رویا میرعلمــی  و رامیــن ناصرنصیر هم 

بازیگران دیگر این سریال بودند.

از نگاه روایت مناسب خرده داستان ها تا 
بازیگرانی با صورت های عمل کرده

با پخش آخرین قســمت ســریال نظرات 
مختلفــی از طــرف منتقــدان و البتــه 
بینندگانش منتشــر شده اســت. یکی از 
منتقدان نقطه مثبت ســریال را فیلمنامه 
جذاب و پرکشــش عنوان کرده و نوشته: 
»سریال مهیار عیار ســناریویی جذاب و 
پرکشــش دارد که توانســته است توجه 

مخاطبــان را به خود جلــب کند. این 
مجموعه نمایشی با استفاده از خرده 

داســتان هایی که به طور موجز 
و مؤثر برای روایت منســجم 
قصه اصلی به کار گرفته شده، 
ساختاری منسجم و یکپارچه 
را بــه نمایش می گــذارد.« 
او معتقــد اســت خــرده 
داستان هایی که در دل قصه 

اصلی گنجانده شده اند، با 
فرضیه های منطقی و 

روایــی به گونه ای به 
هم متصل شده اند 
همچــون  کــه 
پنجره ای پلکانی 
به یکدیگر پیوند 
 . نــد ر می خو
دیگری نوشته 

اســت: »یکی از دلایل جذابیت ســریال 
»مهیار عیار«، فضای تاریخی و داستان های 
پرماجرای آن اســت. این سریال با نمایش 
دقیق زندگــی در دوران صفویــه، بیننده 
را به عمق تاریخ ایــران می برد. ماجراهای 
هیجان انگیز مهیار، شــخصیت های قوی 
و جلوه های بصــری منحصربــه فرد این 
 ســریال، تماشــای آن را برای مخاطبان

لذتبخش می کند.«
در جای دیگری منتقــد دیگری تجربیات 
پیشین سیدحاتمی  را در فضاسازی بصری 
و جذاب مهیار عیار از اصفهان دوره صفوی 
مؤثر دانسته است. ضمن اینکه معتقد است 
در این مسیر، طراحی صحنه، لباس و گریم 
هم به کمک اثر آمده اند تا روکش کار برای 

مخاطب باورپذیر و ملموس باشد.
اما انتخــاب بازیگران به خصــوص در مورد 
بازیگــران غیراصلی نکته ای منفــی بوده که 
منتقدان به آن اشاره کرده اند. یکی از منتقدان 
نوشته: »گروه نسبتا پرتعدادی از بازیگران 
شناخته شده و تازه کار حضور دارند. این 
ترکیب، اما یکدست نیست و اختلاف 
ســطح بازی ها به وضوح مخاطب را 
آزار می دهد.« دیگری هم انتخاب 
غیرحرفه ای بازیگران فرعی را یکی 
از بزرگ ترین ضعف های سریال 
دانسته است: »به عنوان مثال، 
نقش »خانم ســلطان« و 
پلان های مربــوط به او 
نتوانسته اند کمکی به 
پیشبرد روند داستان 
همچنین  بکننــد. 
در برخــی دیگر از 
نقش هــای فرعی 
نیز این سؤال مطرح 
می شــود که چرا و 

براساس چه معیارهایی این بازیگران انتخاب 
شده اند.کلیت ضعف های سریال »مهیار عیار« 
به بازیگران فرعــی اختصاص دارد و قابل نقد 
است؛ دیالوگ های ناقص، عدم برقراری ارتباط 
کافی با مخاطب، تناسب نداشتن معدل سنی 
بازیگران اصلی با فرعی و بسیاری از جزئیات 
دیگر دست به دست هم داده اند تا این ضعف به 

چشم بیاید.«
اما اصلی ترین مسئله حضور بازیگران زن 
در یک سریال تاریخی مربوط به 300سال 
گذشته با صورت های عمل شده است که 
باعث شده قابل باور نباشند: »بازیگر نقش 
اصلی زن این مجموعه متین ستوده است 
که اگرچه بازیگــری توانمند در تلویزیون 
به شــمار می رود، اما انتخاب او برای نقش 
جهــت ویژگی هــای ظاهری  خاتون، به 
چهره اش، چندان خوشــایند نیست. این 
نقش نیازمند بازیگری با چهره ای طبیعی تر 
و نزدیک به تصویر ذهنی مخاطب از یک زن 

در آن برهه تاریخی است.«

پایانی ناخوشایند و نازیبا 
تماشاگرانی که زیر پســت های سریال در 
شــبکه های اجتماعی یادداشت نوشته اند، 
اگر بتوانیم تمام آنها را واقعی بدانیم، بیشتر 
از سریال رضایت داشــته اند. کاربری آن را 
یک  ســریال متفاوت عنوان کرده و دیگری 
نوشته واقعا باید از ساخت این سریال در این 
آشفته بازار سریال سازی  تشکر کرد. اما عمده 
نارضایتی ها مربوط به قسمت پایانی سریال 
بوده است. بسیاری از کاربران آن را نیمه تمام 
دانسته اند و نوشــته اند که حتما باید فصل 
دیگری ساخته شود تا پایان درستی شکل 
بگیرد. حتــی کاربری نوشــته:» نمی دونم 
چی بهتون گذشته که آخر سریال را اینطور 

ناخوشایند و نازیبا تمام کردید.«

پایان ناامید کننده 
مهیار عیار

 پربیننده ترین سریال این روزهای تلویزیون 
در پایان بندی مخاطبان را راضی نکرد

شقایق عرفی نژادگزارش
روزنامه نگار

جشنواره کوتاه تر  از گزارش

خبر

هالیوود

پایان کار جشنواره تئاتر مقاومت
 آیین اختتامیه نوزدهمین جشنواره تئاتر بین المللی مقاومت در خرمشهر برگزار شد. در این مراسم از خانواده 
شهید عارف کایدخورده، بازیگر تئاتر و از شهدای مدافع حرم و مالک سراج، بازیگر پیشکسوت تئاتر، سینما و 

تلویزیون، خانواده شهید سیدسعید سیاح طاهری  و محسن سلیمانی فارسانی تجلیل شد./ایسنا

در فضای سینمای تجاری نمی توانم کار کنم 
زهرا داودنژاد، بازیگر:  من در فضای تجاری و عمومی سینما نمی توانم کار کنم. این فضای تجاری البته مقطعی 
است و شرایط همیشه اینطور نخواهد ماند. غیر از 15-10نفری که همیشه در همه جای سینما و نمایش خانگی 

کار می کنند بقیه هم باید فعالیت داشته باشند و کار کنند.٫ ایرنا

صفحه آرا: بهروز قلی پور

 دیدار دبیر جشنواره 
با رؤسای اصناف خانه سینما 

منوچهر شاهسواری در دیدار با رؤسا و نمایندگان صنوف 
خانه سینما ضمن ارائه توضیحاتی درخصوص برنامه های 
پیش  روی جشــنواره، در جریان پیشــنهادهای صنوف 
مختلف برای برپایی باشــکوه جشــن ملی سینمای ایران 

قرار گرفت.
در این دیــدار برخی از حاضران در جلســه ضمــن ابزار 
خرســندی از حضور یکی از اعضای صنوف سینمای ایران 
در جایگاه دبیر جشــنواره فیلم فجر، خواسته های صنفی 
خود را مطرح کردند و منوچهر شاهسواری نیز با استقبال 
از پیشنهادهای کاربردی مطرح شده بر لزوم به کارگیری آن 

توسط ستاد اجرایی جشنواره تأکید کرد. 
در این دیــدار که علی دهکردی، مدیرعامل خانه ســینما 
نیز حاضر بود، رؤســا و نمایندگان صنوفی همچون کانون 
کارگردانــان ســینما، بازیگــران، کارگردانان مســتند، 
دستیاران کارگردان و برنامه ریزان، پخش کنندگان فیلم، 
تهیه کنندگان مســتند، منتقدان و نویسندگان سینمایی، 

منشیان صحنه و مدیران تولید حضور داشتند.

حمله به برگمان در خانه هنرمندان 
مستند »حمله به برگمان« در خانه هنرمندان ایران روی پرده 
می رود. در هشتاد و هشتمین نشست از سلسله نشست های 
»مستندات یکشــنبه«، فیلم مســتند »حمله به برگمان« 
یکشنبه ۲3دی ساعت۱۷ در سالن ناصری خانه هنرمندان 
ایران به نمایش درمی آید.    این نشســت با نمایش مستند 
۱0۷دقیقه ای »حمله به برگمان«)۲0۱3(، ســاخته جین 
مگنســون و هاینک پالاس و با حضور فــرزاد فربد، منتقد 
سینما برگزار می شــود. در این اثر مستند، در یک  میزانسن 
منحصربه فرد فرانسیس فورد کاپولا، مارتین اسکورسیزی، 
وودی آلــن، لارس فون  تریه، آلخانــدرو گونزالس ایناریتو، 
میشائیل هانکه، آنگ لی، ایزابلا روسیلینی، وس اندرسون، 
رابرت دنیرو، هالی هانتر، تاکشــی کیتانو و... در جزیره فارو، 
زادگاه برگمان پرســه می زنند. نمایش این مستند دهمین 
نشســت از برنامه نمایش و تحلیل آثار برگزیده داســتانی، 
مســتند و فیلم تئاترهای اینگمار برگمان است که با عنوان 
»نور زمســتانی« دی ماه در خانه هنرمنــدان ایران در حال 

برگزاری است.

 تام فورد »تا بهشت گریه کن« 
را می سازد 

تام فــورد فیلم ســومش را با 
عنوان »تا بهشــت گریه کن« 
کارگردانــی می کنــد. در 
نخســتین روزهای سال، تام 
فورد با بیــان اینکه قصد دارد 
در حرفه طراحی مد بازنشسته 
شود و کاملا روی سینما تمرکز 
کند بسیاری را حیرت زده کرد.

وی گفت: می خواهم ۲0سال 
آینده زندگی ام را صرف ســاختن فیلم کنم. ســاعت دارد 
تیک تاک می کند و دیگر زمــان خداحافظی با دنیای مد فرا 

رسیده. مدبازی مال مردان جوان است.
به  نظر می رســد فورد خیلی جدی این حــرف را زده و بنا به 
شایعات، فورد اکنون ۲پروژه آماده اجرا دارد و فیلم بعدی او 

اقتباسی از »تا بهشت گریه کن«، اثر آن رایس است.
داســتان »تا بهشــت گریه کن« که در ونیــز قرن هجدهم 
می گذرد، مسیر زندگی ۲همکار نامحتمل را دنبال می کند: 
یک نجیب زاده ونیزی و یک خواننده کالابریایی که هر دو در 

تلاش برای موفقیت در دنیای اپرا هستند.
در حال حاضر انتخاب بازیگران این فیلم در حال انجام است 

و فیلمبرداری آن هم به  نظر می رسد سال جدید انجام شود.
فورد تاکنون ۲فیلم کارگردانی و نقدهای خوبی دریافت کرده 
است. نخستین فیلم او در ســال۲00۹ »یک مرد مجرد« و 
دومین فیلمش در ســال۲0۱۶ با عنوان »حیوانات شبانه« 
اکران شدند و دومی برنده جایزه بزرگ هیأت داوران ونیز شد 

و ۹نامزدی جوایز بفتا را به  دست آورد.

بعد از 35قســمت، ســریال مهیار عیار، روز شنبه به 
قسمت آخر رســید و ماجراهای مهیار و جانور سیاه 

تمام شد.
این سریال به کارگردانی جمال ســیدحاتمی  از سوم 
آذر، هر شــب روی آنتن رفت و توانست در مقایسه با 

ســریال های دیگر بینندگان بیشــتری داشته باشد. 
این سریال که وقایع آن در دوران صفویه می گذشت، 
داستان راهزنی به نام مهیار را روایت می کرد که تبدیل 
به یک عیار می شود. ماجرای او از زمانی شروع می شود 
که پای چوبه دار درخواست ملاقات مادرش را می کند و 

یک جوانمرد وساطت می کند. با این اقدام مهیار عوض 
می شود و به شــیوه یک عیار به مردم کمک می رساند. 
او به مرور با مشــکلاتی که در اصفهان و در محله اش، 
دردشت، برای مردم، داروغه و… اتفاق می افتد، درگیر 

می شود و هر بار داستان جدیدی روایت می شود.

دختر مثل مادر
اتفاقی جالب در گلدن گلوب

دیگر به  خودم آسیب نمی زنم
فلورانس پیو می گوید بعید است دوباره نقشی مانند »میانه تابستان« بازی کند

»معلومــه که می خــوام این 

جایزه رو به مادرم تقدیم کنم. پلان
باورتــون نمی شــه؛ مــادرم 
۲5ســال پیش اینجا بود و این جایزه مانند 
سندی اســت بر اینکه هنر می تونه در طول 
زندگی دوام بیاره.« اینها را بازیگر زن برزیلی، 
فرناندا تورس در مراســم گلدن گلوب هنگام 
 دریافــت جایزه بهترین بازیگــر زن در فیلم

 درام »من هنوز اینجا هســتم« والتر سالس 
گفت. رقبای او در این شاخه نیکول کیدمن و 

آنجلینا جولی بودند.
تورس، یکــی از شناخته شــده ترین بازیگران 
برزیل، دختر فرناندا مونته نگرو، نماد سینمای 
برزیل است که در سال ۱۹۹۹برای فیلم موفق 
والتر سالس »ایستگاه مرکزی« نامزد دریافت 
جایزه اسکار شد. او برنده نشد، اما فیلمش اسکار 
بهترین فیلم بین المللی را گرفت. فرناندای بزرگ 
در »من هنوز اینجا هستم« به عنوان ورسیون 

مسن تر شخصیت تورس ظاهر می شود.
اولین فیلم دراماتیک سالس پس از ۱۲سال، 
داســتانی گیرا از زندگی تحت ظلم است با 
بازی تورس در نقش یونیس، همســر و مادر 
5فرزند در ریودوژانیرو که آفتابش می تابد و 
گردش های خانوادگی در ساحل و شام های 

شــاد با دوســتان جای خود را به وحشت و 
تــراژدی می دهد  در حکومتــی دیکتاتوری 
که در سال ۱۹۶4قدرت را در برزیل به دست 
گرفت. شوهرش یونیس، روبنس، زمانی که 
برزیل دمکراسی بود، عضو کنگره بود و پس 
از کودتا مدتی را در تبعید گذراند، اما به نظر 
می رســید که پس از آن از سیاســت دوری 
کند. او ناپدید می شــود و همه  چیز شروع به 
فروپاشــی می کند. خانــواده و فیلم بر بازی 
ظریف تورس تکیه می کنند؛ درحالی که او در 
سکوت غمگین است. این فیلم براساس یک 

داستان واقعی است.
به اعتقاد نشــریه ددلاین، تــورس از طریق 
کوچک تریــن و ظریف تریــن ســیگنال ها 
نشــان می دهد که به خاطر خانواده اش چه 
هزینه ای متحمل می شود که جلوی اضطراب 
و عصبانیت خود را بگیرد. این عملکردی است 

که باید او را وارد مسابقه جوایز کند.
مادر تورس هم برای فیلم »ایستگاه مرکزی« 
نامزد جایزه گلدن گلوب شــده بود، اما این 
جایزه را به دست نیاورد. حالا بعد از ۲5سال 
دخترش برای همکاری بــا همان کارگردان 
یعنی والتر ســالس موفق به دریافت جایزه 

گلدن گلوب می شود.

فلورانس پیــو، بازیگر جوان 

سینما در مصاحبه اخیرش در پلان
پادکستی گفت که بعید است 
دوباره نقشی مانند فیلم »میانه تابستان« 
)Midsommar( را بــازی کنــد، زیــرا 
احســاس می کند هنگام بــازی در نقش 
قهرمان فیلم دنی از خودش سوءاســتفاده 
کــرده اســت. او در این فیلــم نقش زن 
آمریکایی آسیب دیده ای را ایفا می کند که 
در سفر به یک جشنواره نیمه تابستانی در 
سوئد به همراه دوســتش دچار فروپاشی 
روانی می شــود. پیو گفت او یاد گرفته که 
چگونه از خودش به عنــوان یک بازیگر در 
طول سال ها محافظت کند  و بخشی از آن 
این اســت که بدانی چه زمانی نمی توانی 

دوباره نقشی را ایفا کنی.
پیــو می گوید: »در برخــی نقش ها خیلی 
زیاد  خودم را به نقــش داده ام و بعد از آن 
مدت ها احساس خردشــدگی می کردم. 
مانند زمانی که »میانه تابستان« را ساختم، 
قطعا احساس می کردم با حس و حالی که 

داشتم، از خودم سوءاستفاده کرده ام.«
او ادامه داد: »ماهیت فهمیدن این چیزها 
این طوری اســت که باید بگویید، خوب، 

خوب، من نمی توانــم دوباره ایــن کار را 
انجام دهم، زیــرا خیلی زیاد بــود  اما بعد 
به آن اجــرا نگاه می کنــم و واقعا به کاری 
که انجام دادم، افتخار می کنم و به چیزی 
که از مــن برمی آمد افتخــار می کنم. من 
پشــیمان نیســتم اما  بله، قطعا چیزهایی 
وجود دارد که باید در مورد خودتان به آنها 
احترام بگذارید.«  او چیزی جز ســتایش 
از کارگردان فیلم،آری آســتر ندارد و سال 
گذشته به نیویورک تایمز گفت که او »نابغه 
دیوانــه ای عجیب وغریــب« و »قلبا یک 
استندآپ کمدین« است. او افزود: »وقتی به 
یک چیز بخندید، او سعی می کند شما را به 
همه   چیزهای دیگر بخنداند. او ادامه خواهد 
داد و همه از شــدت خنده گریه خواهند 
کرد.« پیو درباره ساخت »میانه تابستان« 
ادامه داد: »ما در میدانی بسیار داغ با 3زبان 
مختلف فیلمبــرداری می کردیم، بنابراین 
نمی توانم بگویم که همه آن لذتبخش بود. 
اصلا هم نباید باشــد. چرا ساختن چنین 

فیلمی باید لذتبخش باشد؟«
پس از پایان یافتن فیلم، پیو بلافاصله به سر 
صحنه فیلم »زنان کوچک« اثر گرتا گرویگ 

در بوستون رفت.

آیا این خندوانه است؟
 »هزار و یک« با حضور محسن کیایی و جناب خان

از جمعه روی آنتن شبکه نسیم  می رود
از مدت ها پیش خبر ســاخت مجموعه هزار و یک با حضور 
محسن کیایی و عروسک محبوب جناب خان منتشر شده 
بود و حالا هم طبق اعلام، یک قسمت از این برنامه روز جمعه 
از شبکه نسیم پخش  می شود؛ اما این برنامه نخستین برنامه 
»هزار و یک« نیست و نخســتین قسمت آن روز ۲5دی به 

مناسبت روز پدر روی آنتن  می رود.
به گزارش همشهری، طراح و مدیر هنری هزار و یک محمد 
بحرانی و کارگردان و تهیه کننده آن فریدالدین نیکجو است 
که پیش از این ســریال های کیمیای  خاک، زیگزاگ و یک 
فصل از برنامه دســتپخت های خودمانی را برای تلویزیون 

کارگردانی کرده است. 
محســن کیایی، مجری و گرداننده این برنامه اســت که طبق 
گفته های کارگــردان، از قابلیت های بازیگری او هم اســتفاده 

شده است. 
به نظر می رسد این برنامه قرار اســت جای خندوانه را پر کند؛ 
نیکجو گفته است: »برای قســمت های اولیه، تیم های مسئول 
چینش تماشاچیان را انجام داده اند. پس از آغاز پخش، تلاش 
می کنیم از طریق شبکه و تیم های گروه سازنده، ارتباط نزدیکی 

با بینندگان داشته باشیم و اطلاع رسانی لازم را انجام دهیم.
 این برنامه با هدف ســرگر می  و طنز شــبانه طراحی شــده و 
تلاش دارد  با ترکیب یک مجری حرفه ای، موضوعات متنوع و 
 تعامل با مخاطبان، تجربه ای تازه برای بینندگان شــبکه نسیم 

فراهم کند.«

جناب خان را نخستین بار کجا دیده ایم؟

حقیقت این است که ســلف جناب خان را نخســتین بار در 
برنامه های »سسیمی  استریت« و »ماپت شو« دیده ایم. ماپت 
شــو یک کمدی موزیکال آمریکایی اســت که سال۲0۱۱ به 
کارگردانی جیمز بابین ساخته شده و سسیمی استریت هم یک 
برنامه کودکانه آمریکایی است که از ۱۹۶۹ در حال پخش است. 
جناب خان بــا چهره ای چنان شــبیه عروســک معروف 
این فیلم و ســریال ســاخته شــده که کپــی بودنش، آن 
هم بدون عنوان کردن ایــن گرته بــرداری غیرقابل انکار 
اســت. اما جناب خــان ایرانی از ســال۹3 ســروکله اش 
 پیدا شد و تشــابهش به عروسک هایی که اســم برده شد،

تنها در ظاهر اســت.  جناب خانی که ما  می شناســیم یک 
آبادانی باحال شوخ نکته سنج است که نخستین بار او را در 
کوچه مروارید رامبد جوان دیده ایم )جالب اســت که حتی 
اسم برنامه هم مشابه Sesame Street به معنای خیابان 
کنجد است.( در کوچه مروارید که از شبکه نمایش خانگی 
 با کارگردانی سعید ســالارزهی منتشر شــد، جناب خانژ

یک لبوفروش آبادانی بود.
این عروسک البته در کوچه مروارید بیشتر از بقیه عروسک ها 
دیده شــد، اما از آنجا که در کل کوچــه مروارید مجموعه 
پربیننده ای نشد، جناب خان هم با حضور در خندوانه بود 

که گل کرد و شناخته شد  و جذاب بود.

آنچه سازنده جناب خان درباره آن گفته است

سعید سالارزهی، کارگردان و تهیه کننده کوچه مروارید در 
گفت وگویی با ایســنا درباره شکل گرفتن این عروسک گفته 
است: »ما برای ســاخت یک مجموعه جدید و تأثیرگذار در 
حوزه کودک کــه بعدا »کوچه مروارید« نــام گرفت، مطابق 
روال ســایر کارها، ابتدا اتاق فکری با شــرکت نویسندگان، 
طراحان و فعالان برنامه ســازی به خصوص کار عروسکی راه 
انداختیم و بعد از چند ماه جلســات متعدد و طراحی کلیات 
و جزئیات مجموعه ازجمله فرم و محتوا، مرحله بعدی شروع 
شد و آن هم دعوت به همکاری نویسندگان مطرح برنامه های 
کودک همچون امیر ســلطان احمدی، نیوشــا صدر، محمد 
 نادری و سایر دوستان نویسنده بود و به تدریج شخصیت ها و 

قصه ها شکل گرفت.
 با شــکل گیری ادبــی کاراکترها مرحله طراحی و ســاخت 
عروسک ها شروع شد و در این مرحله ابتدا طراحی دو بعدی 
کاراکترها توسط هدیه  هاشــمی  و نیما مجلسی زیرنظر من 
شکل گرفت و پس از این و در مرحله ساخت عروسک ها توسط 
هدیه  هاشمی، بیش از ۲0عروســک، ازجمله »جناب خان« 
خلق شدند. همزمان با ساخته شدن عروسک ها از صداپیشه ها 
دعوت کردیم که تست شوند با کدام عروسک سازگارترند تا 
انتخاب شوند و ضمنا قبلا نویســنده ها هم علاوه بر نوشتن 
متن ها برای انتخاب اسم، نام های مختلف را به من پیشنهاد 
 می دادند که رد یا تصویب  می شــد. در نهایت، محمد بحرانی 
که از ابتدا در کنــار مجموعه و در اتاق اولیــه این مجموعه 
حضور داشت به عنوان صداپیشه نهایی جناب خان تأیید شد 
و همانطور که طی این سال ها شاهد بودیم در روند خلق، رشد 

و موفقیت جناب خان نقش مهمی  داشت.«  


